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עיקרי הדיון: 

יו"ר הועדה, מר הוד בצר, פתח את הישיבה וביקש ממנהל חטיבת החינוך, שר שלום ג'רבי, להציג בפני  
 ניצול התקציבים בחטיבת החינוך. חברי הועדה את הסיכום של 

  2020מנהל החטיבה, שר שלום ג'רבי, עדכן שניצול התקציב בביצוע הפעילות של החטיבה בשנת 
בהתחייבות לגופים שהתהליך איתם התארך ועדיין לא הסתיים, המשמעות היא    2021והשריון של שנת 

ת אלפי ילדים ובני נוער הודות  מהתקציב, כאשר הפעילות נוגעת במאו 99%שהביצוע הכולל מהווה כ 
לעשייה הברוכה של מנהלי המחלקות בחטיבה. עוד דיווח על הבקשה של משרד הרווחה להאריך  

פליטי המלחמה באוקראינה במרכז שדה נס הרים, וההחלטה תתקבל יחד   140ולתקצב את השהות של 
ר נוסף ולאפשר לקבוצות  עם המנכ"ל מר אמנון בן עמי כאשר במקביל יפתחו כיתות לימוד עבור נוע

 נוספות לשהות שם למטרות חינוכיות ושלא יהיה מרכז קליטה. 
יו"ר הועדה ביקש לבחון אפשרות בתיאום עם הסוכנות ולאתר מקומות פנויים עבור השהייה של  

 הפליטים, כשההעדפה לאפשר המשך פעילות חינוכית של קק"ל עבור בני נוער במרכז שדה נס הרים. 
עדכן שבעקבות המלחמה באוקראינה לא יהיה מיזם משותף עם מצעד החיים בפולין   שר שלום ג'רבי

בני נוער מהעולם שיצעדו מרחבת המוסדות הלאומיים עד הכותל,   300והצעדה תהיה בישראל עם כ
ובערב יתקיים אירוע בגבעת התחמושת עם הפקה דיגיטלית, כמו כן חטיבת החינוך עושה מגוון 

בתי ספר שעלו לגמר, עוד דיווח על יום הניקיון בחופים   9הכולל חידון ב פעילויות בחודש הלאום
בני   2900וביערות על ידי אלפי ילדים. אבי מוסן, מנהל אגף חינוך וקהילה, עדכן שבמחוז מרכז השתתפו 

 הכולל בתי ספר יסודיים חטיבות ותיכונים.  400ובצפון כ 1200נוער ובדרום 
ות חטיבת החינוך בפרט ושל קק"ל בכלל נעשית על ידי כלל המגזרים  יו"ר הועדה ביקש להבהיר שפעיל 
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 וזה מבורך. 
לשאלת חבר הועדה, מר גדי מאירי, איך נוצר הקשר עם בתי הספר, השיב מנהל החטיבה, שר שלום  

ועדכן על הפעילות עם  1-5רשויות בארץ ביישובי המעוף במצב סוציואקונומי  53ג'רבי, שעובדים עם 
חתמו, יש את   3גופים מפעילים מתוכם  4הנעשית ביישובי המעוף כאשר זכו במכרז נוער בסיכוי 

 הפרויקט בסטף לנערות בסיכון שילונו ויפעילו את המקום. 
מנהל החטיבה עדכן על הפעילות בשנת השמיטה לגבי עצי החרוב של קק"ל שיעשה על ידי מכרז לייצור  

תלמידים ואת הצנצנות יחלקו במוסדות חינוך עם  סילאן חרובים כאשר חלק מהפעילות תיעשה על ידי  
 הסבר מפורט על השמיטה. 

מורים   320עוד עדכן על סמינר שיתקיים בחודש יולי למורים ממגוון מדינות בחו"ל והבהיר שמדובר על 
 שמשתתפים בסיורים ונחשפים לפעילות ולתוכניות החינוכיות של קק"ל כאשר הם משתתפים בעלויות. 

"קראוונים" המתפרסם בקול קורא ונעשית על ידי צעירים שעוברים בבתי ספר   עדכן על פעילות
 ובקהילות במדינות בעולם ומעבירים להם תכנים חינוכיים. 

מנהל החטיבה נתן דיווח על מרכזי השדה כאשר בנס הרים עדיין משתכנים פליטים מאוקראינה ולכן  
ה והכל עובד, בציפורי ובשוני יש עיכוב עקב  פתיחת כיתות הלימוד נעשית בשלבים, ביתיר הושלמה הבני

 הדרישה של פיקוד העורף לממדי"ם ויש דין ודברים איתם לסיים את הנושא.  
אהרון בר, מנהל אגף פדגוגיה ותפעול בחטיבת החינוך, דיווח על פיתוח של שתי יחידות חינוכיות  

וסולם הערכים שמלווה אותו,    לחטיבות הביניים תנועות נוער וארגוני נוער אחת ללמוד מהו ישראלי
 השנייה אוצר ישראלי זהו משחק ניווט בנושא ערכים טבע וסביבה. 

לשאלת חבר הועדה, מר גדי מאירי, האם יש כוונה להרחיב את הפעילות החינוכית לרשויות נוספות?  
שויות  , וכמובן שאם יפנו אלינו מר1-5השיב אבי מוסן שהפניה נעשית ליישובי המעוף בסוציואקונומי 

 סוציו אקונומי גבוה הם גם יקבלו את הפעילויות והתכנים המפורסמים באתר של קק"ל. 
מארזים לניצולי שואה, כמו כן יתקיימו בחול   1000מנהל החטיבה, שר שלום ג'רבי, עדכן על חלוקה של 

  50ימים של סיורים חווייתיים לקהילה יחד עם רשות העתיקות והמועצה לשימור אתרים ו  4המועד 
 סיורים לניצולי שואה, חבר הועדה מר ניסן צ'ליק ביקש לעדכן את חברי הועדה שאולי ירצו להשתתף.  

עוד עדכן על פעילות שביל הנופלים בו עושים סיורים בשבילים ברחבי הארץ בהשתתפות משפחות  
 משתתפים.  12,000שכולות המספרים על בנם החייל שנהרג וההשערה ל

מודה למנהל החטיבה שר שלום ג'רבי בהתנעת הפעילות, ועל העדכון המפורט  יו"ר הועדה מר הוד בצר 
 לחברי הועדה בדבר יישום התקציב למגוון הפעילויות שהתקבלו בוועדת חינוך. 

  

 
  

    

 .3 דיון ואישור הקריטריונים -קריטריונים לקיום שת״פ עם המכינות הקדם צבאיות 
  

 עיקרי הדיון: 
  

 

   

יו"ר הועדה, מר הוד בצר, עדכן שלאחר יום העיון שנעשה למכינות, נקבעו קריטריונים ואף חברי הועדה  
נתבקשו להעביר משקולות וחוות דעת, והבהיר שאין זה תמיכה במכינות אלא שיתוף פעולה במטרה 

 להכניס את תכני וערכי קק"ל החינוכיים. 
 נות ולעשות חלוקה הוגנת בתקצוב המכינות. מנהל החטיבה, שר שלום ג'רבי, הבהיר שהמטרה לש

 
אבי מוסן, מנהל אגף חינוך וקהילה, עדכן על ועדת היגוי משותפת של חטיבת החינוך ומועצת המכינות  

בה מקבלים את הנתונים מגובים ע"י עו"ד ורואי חשבון ומתקבלות החלטות, הציג טבלה על אופן  
חינוכיות כמו משבר האקלים וחגי חודש הלאום בהם  חלוקת התקציב כאשר ישנו קריטריון לפעילויות 

 מתקציב המכינות.  19%יתקיים שיתוף פעולה עם המכינות ומדובר על 
 

יו"ר הועדה הבהיר שמכינה המעוניינת להפעיל את התוכניות החינוכיות של חטיבת החינוך תתוקצב   
ה ע"י קול קורא באמצעות ללא צורך בקריטריון. אבי מוסן דיווח ששיתוף הפעולה עם המכינות נעש

 מועצת המכינות ומכינה שתעמוד במספר רב של קריטריונים תתוקצב יותר. 
יו"ר הועדה הדגיש שמכינה שתעשה פעילות חינוך עם ילדי עולים ונוער בסיכוי בנוסף לפעילויות קק"ל  

 כגון שבילי אש ושמירה על יערות תקבל יותר על פי כמה קריטריונים שנקבעו. 
 

הציג את הקריטריון לקידום מנהיגות ציונית המקיים מפגשים במרכזי השדה יחד עם ראשי   אבי מוסן
המכינות בהם דנים נושאים הקשורים לציונות ובהחלטה מקצועית צמצמו את האחוז כדי לאפשר  

 לתקצב פעילות יותר משמעותית.  
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שיב יו"ר הועדה  לשאלת חברי הועדה ניסן צ'ליק ואלישבע אנסבכר איך פועלת שיטת הניקוד? ה
שהניקוד נעשה במתן ההעדפה לנושא חשוב ומשמעותי ביותר והקריטריון המחייב לשלב אחוז של ילדי  

עולים בא לאזן בין מכינה גדולה לקטנה, כאשר המטרה היא לתת ביטוי לניקוד ולהקטין את ההטיה  
 שהייתה לטובת המכינות הגדולות ולתת סיוע למכינות הקטנות ובפריפריה. 

 
הל החטיבה, שר שלום ג'רבי, הבהיר ששיטת הניקוד והפרמטרים החדשים המחייבים עשייה חינוכית  מנ

וכלל הקריטריונים נותן אפשרות לתקצב מכינה קטנה שהסיוע לה יותר חשוב והכרחי ממכינה גדולה  
 עם וותק שיכולה להסתדר בכוחות עצמה. 

יב שלא תבוא מכינה גדולה ותקבל את  לשאלת מזכיר החברה, מר אלי כהן, איך מווסתים את התקצ 
הכל? השיב אבי מוסן שהחטיבה מקיימת שיחות מוטיבציה דרך המרחבים החינוכיים ובפועל אין  

 סטייה קיצונית למקום מסוים והדבר מנוהל באופן נורמטיבי. 
אבי מוסן הציג את הקריטריון לקידום הפריפריה ועבודה ביערות הכולל ניקיון בשת"פ עם מפ"ק  

שלום מותנה בהגשת דו"ח ביצוע בכפוף לחוו"ד מהרואה חשבון של המכינות. אבי מוסן הציג את  והת
הקריטריון פעילות של חוגי הסיירות כאשר המכינות יכולות להירשם לסיורי שטח יחד עם בית הספר  

 לסיירות. 
לשת"פ  לשאלת חברת הועדה רונית בויטנר למה זה לפי כל הקודם זוכה? השיב אבי מוסן שהמיזם 

 מכינות ואין אפשרות שכולם יכללו בתוכנית.  56מתחיל בפרסום הקול קורא ל
 

לשאלת חבר הועדה דני אבידור, מה עושים במקרה שהביקוש רב מההיצע, האם זה לפי סדר הפניות?  
השיב אבי מוסן שכל הקודם זוכה, כמו כן הוסיף שחלוקת התקציב מתבצעת על פי מספר החניכים  

 המכינה ואף נעשית פניה מחטיבת החינוך למכינה מסוימת שלא פנתה. והפעילויות של 
מכינות בסכום כולל של    38השתתפו בחוגי הסיירות  2020חגית אוחנה מחטיבת החינוך עדכנה שבשנת 

₪ והיה מענה לכל הפונים כשישנם מכינות שלא פנו ופועלות בכוחות עצמן וכיום התקציב גדל   810,000
 שרות להיענות לעוד פניות. ₪ הנותן אפ 900,000ל

אייל אוסטרינסקי העלה הצעה לעשות ניקוד שונה בסעיף של חוגי הסיירות לתת עדיפות למכינה קטנה  
 וחלשה. 

 
של נוער בסיכוי ומשפחות   10%אבי מוסן הציג את הקריטריון המתגמל מכינה שקולטת בתוכה 

מהתקציב המיועד   10%הווה ₪ המ ₪600,000 ממוצע לנפש, תתוקצב ב 2000בהכנסה נמוכה של 
 והמלגה ניתנת לילד ולא למכינה. 

מנהל החטיבה, שר שלום ג'רבי, הבהיר שהמטרה לתקצב את התלמיד לפי קריטריון אישי של מבחן  
הכנסה ולא לפי מדרג פריפריאלי גיאוגרפי כדי לאפשר למשפחות מעוטות יכולת מכל הארץ לשלוח את  

ובים במצב סוציואקונומי נמוך במצב כלכלי טוב שאינם צריכים  הילד למכינה, כאשר יש משפחות בייש
 עזרה. 

 חבר הועדה, מר ניסן צ'ליק, דיבר על החשיבות לעודד ולשלב את כלל הנוער באשר הוא במכינות. 
לשאלת חברת הועדה, רונית בויטנר, האם ההגדרה לעודד את הפריפריה באה מהתפיסה להביא  

ולשלב נוער  גם במשפחות עם יכולת כלכלית? השיב אבי מוסן  למודעות את החשיבות של המכינות 
שהמטרה היא לסייע באופן פרטני לנוער במצוקה כלכלית ובמקביל חטיבת החינוך פועלת באפיקים  

 נוספים דרך תנועות וארגוני הנוער לעידוד שילוב נוער במכינות. 
 

למנוע מצב בו תבוא מכינה   יו"ר הועדה הבהיר שהקריטריון להעדיף משפחות מעוטות יכולת כדי
שתבקש מלגה לא הוגנת עבור נערים ממשפחות חזקות בעלי יכולת מהפריפריה. הדר גולן הציפה בעיה  
שבעת מצוקה כלכלית נדרשת חתימת שני ההורים בפרט בעת סכסוך עם האב )לעיתים סכסוך בו הילד  

ועדה הציע שתוקם ועדת חריגים  הקורבן משלם מחיר לא מוצדק( וזה יוצר בירוקרטיה מתישה. יו"ר ה 
 עבור נערים המתקשים לפנות מכל סיבה שהיא.  

אבי מוסן הציג את הקריטריון לקליטת ישראלים החיים בחו"ל במכינות על פי הכנסה חודשית. אבי  
מוסן הציג את הקריטריון התיישבות והגשמה לעודד בוגרי מכינות להתיישבות ולעבוד בחקלאות 

 מסך התקציב המיועד למכינות.  ₪15% המהווה  900,000ה בפריפריה התקציב לז
חבר הועדה, מר ישראל מלאכי, הציע לייעד סכום סמלי מהתקציב התוספתי לליווי הבוגרים במהלך  

 שירותם הצבאי ולשמר את הערך החינוכי. 
י.  לליווי בוגרי המכינות במהלך השירות הצבא  2%יו"ר הועדה מקבל את ההצעה להוסיף קריטריון של  

מהתקציב של   10%אבי מוסן הציג את הקריטריון המתקצב מכינה הממוקמת בפריפריה והתקציב הוא 
המכינות, הוא דיבר על החשיבות של המכינה שעושה פעילות קהילתית בפריפריה ואף מעודד את  

ים  למכינות בער  5%מכינות בפריפריה. אבי מוסן הציג את הקריטריון   40הנערים לגור שם, ומדובר על 
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 מזכירות החברה 
  

 

   

   

 שמואל ליטוב, יו"ר הוועדה
 

   

 

  

   

 4 עמוד
 

 

   

 למכינות לבנות.   3%מעורבות, ואת הקריטריון 
 

לסיכום דיון בנושא מכינות קדם צבאיות, יו"ר הועדה מר הוד בצר, הדגיש את החשיבות בקידום נושא  
המכינות הקדם צבאיות והשינוי המבורך בהיקף התקציב כאשר השאיפה היא להכפיל את התקציב  

בנוער המצוין הפונה אליהן. היו"ר הודה לחברי ועדת   לשיתוף פעולה עם המכינות והטמעת ערכי קק"ל
חינוך והדירקטוריון שתומכים בנושא חשוב זה וציין כי שיתוף הפעולה של קק"ל והמכינות כולן כולל  

אופק וקול עמי הוא נושא מרכזי בהובלת חטיבת החינוך בקק"ל, כמו כן הודה לצוות המקצועי בחטיבת  
 א. החינוך ובמזכירות שנרתמו לנוש 
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 סיכום דיון על מכינות קדם צבאיות וההחלטות שהוצגו על ידי יו"ר הועדה מר הוד בצר: 
 . הועדה מקבלת את טבלת הקריטריונים כפי שהוצגו בפניה. 1
 . חטיבת החינוך תציע מנגנון לסעיף תקצוב חוגי סיירות. 2
 בחטיבת החינוך עבור נערים עם קשיים. . תוקם ועדת חריגים 3
 לליווי בוגרי מכינות.  2%. הועדה מקבלת את ההצעה להוסיף קריטריון של 4
 . הועדה מקבלת את החשיבות של עידוד נוער להשתלב במכינות. 5

 

 

    

  

 

 הצבעה: 

 אושר פה אחד 
 

    

 

 
  

    

 .4 שונות 
 

 

 

    
  

       

 

 כותב/ת הפרוטוקול: אליהו גפני 
 

   

       

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 




